




[image: C:\Program Files\Common Files\Microsoft Shared\Clipart\themes1\Lines\BD21313_.GIF]

Οι βαθμοί του επιθέτου είναι τρεις: ο θετικός, ο συγκριτικός και ο υπερθετικός. Ο συγκριτικός και ο υπερθετικός λέγονται αλλιώς παραθετικά.
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	ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ ΤΩΝ ΕΠΙΘΕΤΩΝ

	ΘΕΤΙΚΟΣ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟΣ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ

	αγαθός
	αγαθότερος
(μονολεκτικά)
ή
πιο αγαθός
(περιφραστικά)
	αγαθότατος
ή
ο αγαθότερος
ή
πολύ  αγαθός
ή
ο πιο αγαθός

	φαρδύς
	φαρδύτερος
ή
πιο φαρδύς
	φαρδύτατος
ή
ο φαρδύτερος
ή
πολύ φαρδύς
ή 
o πιο φαρδύς

	επιμελής
	επιμελέστερος
ή
πιο επιμελής
	επιμελέστατος
ή
ο επιμελέστερος
ή
πολύ επιμελής
ή 
ο πιο επιμελής






Μερικά επίθετα σχηματίζουν παραθετικά με δικό τους ξεχωριστό τρόπο. Αυτά λέγονται ΑΝΩΜΑΛΑ ΠΑΡΑΘΕΤΙΚΑ. Ορισμένα απ’ αυτά είναι τ’ ακόλουθα:

	απλός
	απλούστερος
	απλούστατος

	γέρος
	γεροντότερος
	-

	κακός
	χειρότερος
	χείριστος / κάκιστος

	καλός
	καλύτερος
	άριστος

	λίγος
	λιγότερος
	ελάχιστος

	μεγάλος
	μεγαλύτερος
	μέγιστος

	μικρός
	μικρότερος
	ελάχιστος

	πολύς
	περισσότερος
	πλείστος 



Ελλειπτικά λέγονται τα παραθετικά που δεν σχηματίζουν θετικό βαθμό ή έχουν μόνο υπερθετικό (π.χ. κατώτερος – κατώτατος, ανώτερος – ανώτατος) ή δεν έχουν ούτε θετικό, ούτε υπερθετικό βαθμό (π.χ. πρωτύτερος, προτιμότερος, κ.α.)
 (
Κάποια επίθετα, που φανερώνουν ύλη ή καταγωγή ή τόπο, χρόνο ή κατάσταση που δεν αλλάζει, δεν σχηματίζουν παραθετικά ούτε μονολεκτικά, ούτε περιφραστικά (π.χ. ελληνικός, ουράνιος, τωρινός, μισός, ολόκληρος, αθάνατος, πρωτότοκος, κ.α.)
)
                                             
Προσπάθησε                           
να το                                        
θυμάσαι                                  
                                              









1) Οι καταλήξεις των παραθετικών  -ότερος, -ότατος και –ότερα, -ότατα γράφονται με όμικρον, εκτός κι αν προέρχονται από τοπικά επιρρήματα σε –ω, οπότε γράφονται με ωμέγα.

 (
Οι καταλήξεις των παραθετικών –
ύτερος
,  -
ύτατος
,          -
ύτερα
,  -
ύτατα
 γράφονται με 
ύψιλον
 εκτός από το 
νωρίτερα
.
)
Μη ξεχνάς
ότι …













Συμπλήρωσε τα κενά των φράσεων με μονολεκτικά παραθετικά:

α) Ο Γιώργος είναι _______________ μαθητής από τον Τάκη (πιο καλός)
β) Ο Δημήτρης είναι ______________ μαθητής (ο πιο ταχύς)
γ) Θέλω ______________ ποσότητα απ’ αυτό το φάρμακο (την πιο μικρή)
δ) Είμαι __________________ (πολύ βαθιά)
ε) Στα _________________ πατώματα δεν έγιναν ζημιές (που ήταν πολύ κάτω)




Γράψε τα περιφραστικά παραθετικά με μονολεκτικά:

α) Το αυτοκίνητό μου είναι πιο μικρό απ’ το δικό σου.
________________________________________________________________
β) Το διαμέρισμά τους είναι πιο μεγάλο.
________________________________________________________________
γ) Η ατμόσφαιρα είναι πιο καθαρή από χθες.
________________________________________________________________




Να γράψετε τα παραθετικά των επιθέτων μονολεκτικά:

           
	ΘΕΤΙΚΟΣ
	ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΟΣ
	ΥΠΕΡΘΕΤΙΚΟΣ

	χαμηλός
	___________________
	___________________

	μεγάλος
	___________________
	___________________

	πλούσιος
	___________________
	___________________

	σκοτεινός
	___________________
	____________________

	άνετος
	___________________
	____________________












Γράψε τον υπερθετικό των παρακάτω φράσεων περιφραστικά:

· Το σπίτι είναι καθαρό - ______________________________________________
· Το ποτάμι είναι βαθύ -  ______________________________________________
· Το χωράφι είναι άγονο - _____________________________________________
· Το φαγητό είναι νόστιμο -  ___________________________________________
· Η θάλασσα είναι ήρεμη -  ____________________________________________




Ξανάγραψε τις φράσεις όπως στο παράδειγμα:

α) πολύ βαθύ πέλαγος – βαθύτατο πέλαγος
β) πολύ ψηλό κυπαρίσσι - ______________________________________________
γ) πού γλυκός ήχος -  __________________________________________________
δ) πολύ σεμνός άνθρωπος -  ____________________________________________
ε) πολύ εργατικός υπάλληλος -  __________________________________________



Σχημάτισε φράσεις, όπως στο παράδειγμα:

(Αθήνα, Θεσσαλονίκη, μεγάλη πόλη)
Η Αθήνα είναι μεγαλύτερη πόλη από τη Θεσσαλονίκη                                                                      

(Κέρκυρα, Πάρος, γοητευτικός, νησί)
___________________________________________________________________

(Αυτοκίνητο, πλοίο, γρήγορος)
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